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1. Dostanu nové popelnice zadarmo? 

Ano, žlutou na plast a hnědou na bio (nebo kompostér dle výběru v dotazníku) letos, modrou na papír 

příští rok.  

2. Kdy a kde se budou popelnice vydávat? 

V novém školním areálu před teskobarákem. Výdej začne v úterý 23.11.2021. Probíhat bude: 

Út 23.a 30.11. od 14:00 do 18:00  

Čt 25.11. od 14:00 do 18:00. 

Předání popelnic bude proti podpisu smlouvy o výpůjčce. 

3. Jak často se budou popelnice vyvážet? 

Každý týden jedna komodita. Tedy 1x za 4 týdny plast, směsný, bio a papír. Bio od dubna do října 1x za 14 

dnů. K vývozům dostanete přehledný kalendář spolu s přehledem, co a jak třídit. 

4. Mohu použít na směsný odpad (SKO) svojí současnou popelnici? 

Ano, pokud je to plastová čtvercová (hranatá) 240 l nebo 120 l. Tuto popelnici pak při vývozech očipujeme. 

5. Pokud budu kompostovat, jak se to dostane do statistiky? 

Je pravděpodobné, že se do legislativy dostane započítávání pomocí algoritmu inspirovaného Německem. 

6. Jak bude probíhat rozdělování nádob na plasty, bio atd., když dotazník není právně závazný dokument? 

Dotazník je o dohodě a pokud máme fungovat jako komunita a neplatit více, je třeba se dohodnout. 

7. Proč je beseda je později, než měl být vyplněn dotazník? 

Nebylo možné udělat besedu bez dat, na základě kterých budeme dělat rozhodnutí. Odpovědi je možné 

změnit. Stačí telefonicky nebo prostým e-mailem. Kdo ještě nevyplnil, stále může. 

8. Svoz bude změněn na 1x za 4 týdny. Třídíme, nemáme bioodpad. Máme ale popel. 

Na popel si nechte starou kovovou popelnici. Popel bude evidován zvlášť. Mohla by to být další komodita a 

z evidence SKO by ji jako inertní materiál šlo do budoucna vyloučit. Vede se diskuse o změně legislativy. 

9. Co když budu mít více plastového odpadu a nebude mi moje popelnice stačit? 

Nadprodukce plastu bude řešená uzamykatelným hnízdem, projekt je zpracován, úprava sběrných hnízd 

bude probíhat průběžně. 

10. Jsme dvoučlenná domácnost, budou k dispozici jen 240 l popelnice? 

Zatím ano, ve druhém kole nákupu budeme nakupovat i 120 l. 

11. Může být směsný odpad v sáčcích? 

Ano, může. V sáčcích nesmí být bioodpad. 

12. Bude nějaký problém přečipovat popelnici? 

Možné to bude. Nádoba se může poškodit apod. proto přečipování určitě možné bude. 

13. Svoz SKO je plánován 1x za měsíc? Bylo by možné to zkrátit na 2 týdny? 

Zatím všude, kde stejný systém zavedli, svoz 1x za měsíc stačil. Pokud by Vám prostor nestačil, bude ve 

sběrném hnízdě za kinem k dispozici kontejner 1100 l. 

14. Stává se, že nám do nádoby vyhodí cizí člověk odpad. 

Odpadový turismus je problém všude. 

15. Jaká bude cena černé nádoby 240 l na směsný odpad? 

Cena je 1210,-Kč. V tištěném dotazníku byla chyba, vypadl řádek při tisku. 

16. Co například s odpadem typu vanička od masa? 

Ideálně vaničky nekupovat a předcházet tak vzniku odpadu. Pokud je znečištěna, stačí rychle opláchnout. 

17. Pokud mám 240 l nádobu, mohu ji použít a bude očipována? 

Ano, nádobu očipujeme. 
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18. Ostatní obce ve svazku budou mít stejný systém? 

Ne, každá z obcí bude mít systém jiný, záleží to na převažujícím typu zástavby a dalších faktorech. 

19. Kam se bude komunál vyvážet? Máme to zajištěné? 

Ano, máme předdomluvenu dohodu se soukromou skládkou. 

20. U bytovek budou velké nádoby? 

Ano, 1100 l nádoby. Pokud by to nevycházelo, budeme to řešit přidáním. 

21. Je nějak dané, kde by měly nádoby být umístěny? 

Místo by mělo být dostupné svozovým vozidlům. Nádoby u bytovek doporučujeme zajistit zámečkem. 

22. U bytovek dostaneme na SKO velkou nádobu 1100 l? 

Ano, počítáme s tím. 

23. Jsme 5členná rodina, zjistíme nedostatek prostoru v nádobách. Je možné prostor navýšit? 

Ano, bude to možné, k dispozici budou nádoby ve sběrných hnízdech. 

24. Co občané, kteří zde nejsou hlášeni? 

Rekreační objekty jsou problém všude v Česku. Bude to problém zejména v Zadní Třebani, kde mají 310 

č.p. a 510 chat. Rekreanti jsou v jiném režimu, nebydlí zde. 

25. Kdy se můžeme těšit, že se v ulici V Babyce objeví svozový vůz? 

Menší svozové auto je v jednání. Liteň není sama, tuto potřebu mají i jiné obce ve svazku. 

26. Reklamace – pokud se k nám vůz nedostane. Přijedou např. druhý den? 

Bude se to řešit, je to dotaz na šéfa svozovky. Auto je pod stálým dohledem, poznáme okamžitě, kam auto 

nezajelo, a jakou nádobu nevysypalo. 

27. Dostaneme návod na správné třídění? 

Ano, dostanete. Nebude úplně stejný jako stránka v prezentaci, ale bude k dispozici. 

28. Odkdy začne nový systém fungovat? Kdy bude nová svozovka? 

Nový D2D začne fungovat od 1.1.2022. Nová svozovka má začít fungovat od 1.7.2022. 

29. Nemám informace, nevím, kde je hledat. 

Informace průběžně zveřejňujeme v radničních novinách, naposledy v čísle 8-9/21 včetně speciální přílohy. 

Noviny jsou k dispozici elektronicky na webu městyse, kde je i speciální podstránka 

https://www.mestysliten.cz/odpadove-hospodarstvi/ds-1098/p1=3282. Najdete zde videozáznam besedy 

a prezentaci ke stažení. 

30. Proč se vůbec něco mění, když nám to vyhovuje? 

Odpovědi najdete v prezentaci a na záznamu besedy. Změna je vyvolaná změnou legislativy. Tato změna 

je zkráceně známa pod souslovím „zákaz skládkování“. Každý rok se navyšuje poplatek (jakási daň nebo 

pokuta) za skládkování. Loni byl tento poplatek 500,-Kč/t a do roku 2029 postupně narůstá až na 1.850,-

Kč/t. Pro liteňské občany to je v součtu 4 miliony korun do roku 2029. Zároveň klesá množství směsného 

komunálního odpadu, které může každý občan vyprodukovat. V roce 2021 to je 200kg na občana a rok. 

Toto množství klesá na 120kg v roce 2030. Liteňští občané produkovali v roce 2017 493kg, v roce 2020 

402kg na hlavu. Změnou systému bychom měli v ideálním případě ušetřit až 14 milionů do roku 2029, 

které nebude muset každý z nás zaplatit v ročním poplatku za likvidaci odpadů.  
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